

Representative Office of Japan to the Palestinian Authority

VIP2 Center 3rd Floor, Yazoor Street, Al-Bireh, Palestine Tel. 02-2413120/1/2 Fax. 02-2413123 repjapan@mofa.go.jp www.ps.emb-japan.go.jp

PRESS RELEASE

September 29th, 2015

Japan Celebrates the Completion of a project in Beit Dajan Funded through Japan's Grassroots Assistance

Mr. Takeshi Okubo, Ambassador for the Palestinian Affairs and the Representative of Japan to the PA with the participation of Nablus Governor, Major General Akram Rjoub, Chairman of the Palestinian Energy Authority, Omar Kittaneh and Director of Ministry of Local Government, Sameer Dawabsheh, today attended an opening ceremony for the project of "Rehabilitation and Upgrading of Electricity Network in Beit Dajan". The project was funded by the Government of Japan through Japan's Grant Assistance for Grassroots Human Security Projects (GGP).

A grant of USD 102,427 was extended to Beit Dajan community to replace 5,683 meters of the old existing electricity cables with new ones and to install a new transformer along with connecting medium voltage cables. With the completion of this project, 713 households comprising of around 3,500 people will benefit from safe and improved electrical supply.

In his speech, Mr. Okubo emphasized Japan's firm commitment in supporting the Palestinian people to better ensure "human security" and to implement social and economic development projects that are important for the empowerment of Palestinian communities.

Since 1993, the Government of Japan has extended its Official Development Assistance exceeding \$1.6 billion to the Palestinian people. GGP projects have been formulated in collaboration with the Palestinian Authority through Ministry of Planning and Development (MoPAD) since 2010.



Representative Office of Japan to the Palestinian Authority

VIP2 Center 3rd Floor, Yazoor Street, Al-Bireh, Palestine Tel. 02-2413120/1/2 Fax. 02-2413123 repjapan@mofa.go.jp www.ps.emb-japan.go.jp







Representative Office of Japan to the Palestinian Authority

VIP2 Center 3rd Floor, Yazoor Street, Al-Bireh, Palestine Tel. 02-2413120/1/2 Fax. 02-2413123 repjapan@mofa.go.jp www.ps.emb-japan.go.jp

<u>بیان صحفی</u>

7.10_.9_79

اليابان تحتفل بافتتاح مشروع في بيت دجن بتمويل ياباني من خلال المساعدات الأهلية

اليوم, ٢٩ ايلول ٢٠١٥, شارك سفير الشؤون الفلسطينية وممثل اليابان لدى السلطة الفلسطينية السيد تاكيشي أوكوبو, وعطوفة محافظ نابلس اللواء أكرم الرجوب، ورئيس سلطة الطاقة و الموارد الطبيعية السيد عمر كتانة, ومدير وزارة الحكم المحلي السيد سمير دوابشة, حفل افتتاح مشروع "إعادة تأهيل ورفع كفاءة شبكة الكهرباء في بلدة بيت دجن". وقد تم تمويل المشروع من قبل الحكومة اليابانية من خلال منح المساعدات اليابانية للمشاريع الأهلية والأمن الإنساني (GGP).

تم منح مجلس بيت دجن القروي USD ۱۰۲٬٤۲۷ لاستبدال ٥٦٨٣ متر من الخطوط الكهربائية القديمة بأخرى جديدة وتثبيت المحول الجديد مع توصيل خطوط الجهد المتوسط. باستكمال هذا المشروع، نحو ٧١٣ أسرة تضم حوالي ٣٥٠٠ شخص سيستفيدون من التيار الكهربائي الآمن والمحسن.

وفي كلمته، أكد السفير أوكوبو التزام اليابان الثابت في دعم الشعب الفلسطيني لضمان "الأمن الإنساني" وتنفيذ مشاريع التنمية الاجتماعية والاقتصادية التي تعتبر مهمة لتمكين المجتمعات المحلية الفلسطينية.

ومنذ عام ١٩٩٣, قدمت اليابان مساعداتها للفلسطينيين لتصل الى ما يزيد عن ١,٦ مليار دولار. ومنذ عام ٢٠١٠، بدأت صياغة المشاريع الأهلية والأمن الإنساني بالتعاون مع السلطة الفلسطينية من خلال وزارة التخطيط والتنمية الإدارية.